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ادامه از صفحه 5

نمی شود در تحریم سیاست های 
اقتصادی بانک جهانی را اجرا کرد

 کشــور مــا در سیاســت، ناســازگاری های بــا 
ایــن  درحالی کــه  دارد،  اســتکباری  قدرت هــای 
سیاســت های اقتصــادی از طــرف اقتصاددان های 
همان کشورهای توســعه یافته توصیه شده و شرط 
لازم آن مدارا و صلح و عدم وجود تحریم و مواردی 
از این دست است؛ یعنی ما در سیاست ظلم ستیزی 
کردیم ولی در اقتصاد می خواستیم از همان سیاست 
پیشنهادی همان ها اســتفاده کنیم، ما با یک دوگانه 
متزاحــم روبه رو هســتیم: اقتصاد ســرمایه داری و 
سیاست اســلامی. عرض بنده این است که ما یا باید 
از سیاســت مان دســت  برداریم و به سمت سیاست 
ســرمایه داری برویم که موردنظر و تأیید من اســت 
و با وضعیت کشــور و انقــلاب و مردم نیز هم خوان 
نیســت یا اینکه اقتصادمان را با سیاستمان متناسب 
کنیم که من می گویم آن همان اقتصاد قانون اساسی 
است. بازگشت به همه اصول قانون اساسی که اول 
صحبت اشاره کردیم همین است؛ اگر اصول سیاسی 
را اجــرا می کنیم، باید اصول اقتصــادی را هم اجرا 
کنیم. نمی شــود در تحریم سیاســت های اقتصادی 

بانک جهانی را اجرا کرد.
 بدیــل و جایگریــن ایــن وضعیــت را چه  �

می دانید؟
- من به اصول اقتصادی قانون اساسی باور دارم 
و ایــن به معنــای نبود هیچ عیب و نقصی نیســت 
ولی معتقدم این اصول در کنار بقیه اصول شــرایط 
اقتصادی ما را بهتر می کند. به چه صورت؟ ما تأمین 
نیازهای اساســی مردم را در بند یک اصل ۴۳ داریم؛ 
پس ما این را به نظام آزادسازی قیمت ها نمی توانیم 
بسپاریم. من به بند دو اصل ۴۳ که می گوید اقتصاد 
باید بــدون بهره اداره شــود یقیــن دارم؛ این به آن 
معناست که نمی شــود در انتخاب بین نیروی کار و 
صاحب ســرمایه، به صاحب ســرمایه بهره ۲۰، ۲۵ 
درصــدی داد و هر موقع هم به دلیل هر مشــکلی 
کارخانه تعطیل شــد صاحب پول بهره ۲۵ درصدی 
را بگیرد و هر وقت کارخانه تعطیل شد حقوق کارگر 
را یک ســال به تأخیر انداخت. هنوز قانون بسیاری از 
اصول اقتصادی نوشــته نشده است؛ ما هنوز قانونی 
بــرای بودجه نویســی نداریم. بحث این اســت که 

اقتصاد بدیل، اقتصاد قانون اساسی است.

خبر

ادامه بارش های پراکنده در کشور
شــرق: بــر اســاس پیش بینی هــای ســازمان  �

هواشناسی امروز در ارتفاعات البرز مرکزی و شرقی، 
برخی نقاط خراسان شمالی و شمال خراسان رضوی 
رگبار پراکنده دور از انتظار نیســت، طی روز پنجشنبه 
در بیشــتر مناطق کشور آسمان آفتابی و آرام خواهد 
بود البته طی ساعات بعدازظهر این روز در ارتفاعات 
البرز مرکزی ابرناکی و بارش پراکنده خواهیم داشت. 
روز جمعــه نیز در اســتان های اردبیــل، آذربایجان 
شــرقی، جنوب آذربایجــان غربی، ارتفاعــات البرز 
مرکزی و برخی نقاط زنجان رگبار پراکنده پیش بینی 
می شــود. روز شــنبه در اردبیل، آذربایجان شــرقی، 
آذربایجان غربی، ارتفاعات البرز مرکزی، برخی نقاط 
زنجان، برخی نقاط اســتان مرکزی، قزوین و شــمال 
همــدان رگبار باران همراه بــا رعد و برق و وزش باد 

پیش بینی می شود.
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همایون بادت این روز و همه روز
واقعیــت یــک چیز اســت و آن که، موفقیــت برای او 
نه به بهای ســخیف خوانی بوده و نه سُســتی در ســبک و 
فــن هنر. امواج انتقاد، بهای جســارت او در تجربه گرایی و 
حاصل اعتماد حســی او به هنرش است که گاه بسیار ناروا 
بر او روانه می شــود. و امروز زمانی نیک اســت که بگویم 
همایون فرزندی شایســته برای موسیقی ایران است، او در 
عین آنکه همیشــه با نام و یاد پدر آمیخته اســت اما هرگز 
توانایی او، پختگــی هنری اش، اصالت فکری و اســتقلال 
ذاتی  هنرش در مســیری که آمده، کتمان شــدنی نیســت. 
حضور او برای هنر ایرانی ارزشــمند اســت، او مانند نامش 
برای موسیقی خجسته است که اولین آوازش به «یاد ایام» 
آمیخــت و حالا صدایش «نقش خیال» می زند به روزهایی 
که «ناشکیبا»ســت و غم «فراق» دارد در «شــب جدایی»، 
غزل هایی که او نغمه می کند «نســیم وصل »اند در «شوق 
دوست». آواز او گرمش «خورشــید آرزو»ست که می شود 
«محو تماشــا» سراپا گوش شد ســرّ آوازی چنین را که جز 
«خداوندان اســرار» بر آن هوشیار نباشند. هنری که او دارد 
«شوق نامه» افســونی در «دیار عاشقی ها»ست تا «بار دگر 
فراموشی» زایشگر دل آگاهی نسلی شود که «چه آتش ها» 
دید... همایون حالا قصیده خوان «ســیمرغ» است که از بر 
«ایران من» اوج گرفت و «با ســتاره ها» هم نشــین شــده، 
همایون هست تا برای مردمانی بخواند که «آب، نان، آواز» 
را بانگ می کنند در ناشــادی «سرنوشــت»، هنر او «شــهر 
آشوب» دل هایی  است که «هوای گریه» دارند و «عاشقی» 
می دانند، در یک کلام او هنری دارد که می شود با آن و به آن 
بالید و همین اســت که من او را و صدای او را دوست دارم، 

همایون عزیزم زادروزت فرخنده و حضورت همیشگی.

ادامه از صفحه اول

افزایش تولید نفت، راهبردی است؟
بر اساس این قانون، باید ظرفیت پالایشی کشور در حدود 
دو میلیون بشکه نفت خام افزایش یابد. با درنظرگرفتن این 
تکلیف و بــا توجه به مصرف روزانــه فعلی نفت خام در 
مجموعه صنایع پایین دســتی کشــور که رقمی حدود ۱/۸ 
میلیون بشکه است و همچنین با توجه به ظرفیت کنونی 
صادرات نفت و عدم افزایش آن یعنی ۲/۵ میلیون بشکه 
در روز، ایجاد ظرفیت جدید دومیلیون بشکه ای نفت خام، 
امری اجتناب ناپذیر به شمار می آید. قاعدتا قانون گذار برای 
تصویب این قانون مذکور، فقط شــرایط تحریمی را مد نظر 
نداشــته و در عین حال این نیت را نیز دنبال نکرده اســت 
که ســهمیه نفت صادراتی را حذف کند. حفظ و افزایش 
جایــگاه ایــران در بــازار جهانی نفت علاوه بــر اهمیت و 
ضرورت هــای اقتصادی، واجد اهمیت و ضرورت امنیتی و 
سیاسی است. اینکه بنا بر اظهارات برخی منتقدان، در حال 
حاضر با توجه به نبود ســرمایه و همچنین ضعف فناوری 
در بخش های اکتشــافی و تولیدی، نبایــد به فکر افزایش 
تولید نفت و به عبارتی دقیق تر افزایش ضریب برداشــت 
بود، نوعی ناامیدی و به عبارتی تسلیم شرایط بودن است. 
همچنین این اســتدلال که سیاست افزایش تولید نفت به 
معنای تقویت خام فروشــی است، از اساس و بنیان غلط و 
اشتباه است. سیاست راهبردی ایران در حوزه صنعت نفت 
و به خصوص تولیــد نفت باید با نگاهی طولانی مدت و با 
درنظرگرفتن شــرایط و الزامات آینده بازار نفت و منافعی 
که برای کشــور قابل تصور است، شکل گیرد. در این راستا 
به وجــود همه کمبودهــای متصور بــرای صنعت نفت 
که عمدتا ناشــی از فشــارها و محدودیت های خارجی در 
دهه های اخیر اســت، نباید از ظرفیت ها و توانمندی های 
ملــی صنعت نفت در بخش های مطالعاتی، اکتشــافی و 
تولیــدی و همچنین اجرا و مدیریت طرح های توســعه ای 
توسط شــرکت های داخلی غافل شد. صنعت نفت ایران 
به طور قطع قابل مقایســه با وضعیت گذشته و حتی یک 
دهه گذشــته به لحاظ توســعه و پیشرفت نیست اما نباید 
از واقعیت ها نیز دور شــد که این صنعت برای تبدیل شدن 
به شرایط مطلوب و متناســب با جایگاه اول کشور در دنیا 
به لحاظ مجموع ذخایــر هیدروکربوری، باید از ظرفیت ها 
و فرصت های بین المللی در حوزه های مالی و سرمایه ای، 
فنی و مهندســی و همچنین سیســتم های نوین مدیریتی 
بهره برداری کند تا بتواند در ســطح چهارمین دارنده نفت 
دنیا، در بازارهای جهانی خودنمایی کرده و منافع اقتصادی، 
توســعه ای و امنیتی کشــور را تأمین کند. اینکه بسیاری از 
میادین و چاه های نفت ایــران در نیمه دوم عمر خود قرار 
داشته یا به عبارت دیگر پیر شــده اند و دیگر تولید اولیه را 
ندارند یک واقعیت اســت اما ایــن به معنای بی توجهی و 
بی تفاوتی به رها ســازی آنها نیســت؛ چه اینکه به لحاظ 
فنی، مهندســی و اقتصادی هم از توجیــه لازم برخوردار 
نیســت. این اســتدلال که باید با این چاه هــا و میزان تولید 
محــدود آنها کنار آمد، معنایی جز اتــلاف منابع ندارد. در 
شرایطی که می توان با سرمایه گذاری و همچنین استفاده از 
فناوری های جدید، تولید این چاه ها را نسبت به دوره جوانی 
آنها نه تنها حفــظ کرد بلکه افزایش هم داد، چرا نباید در 
این راســتا حرکت کرد. عمل کردن برخــلاف این آیا کفران 
نعمت نیست؟ در شرایطی که افزایش یک درصدی ضریب 
برداشــت نفت، درآمد نفتی کشور با نرخ بشکه ای ۵۰ دلار 
در حدود ۷۰۰ میلیارد دلار افزایش می یابد، تردید و تأخیر در 
این مسئله چه معنایی می تواند داشته باشد؟ درخصوص 
افزایش ظرفیت صادراتی نفت کشور نیز تأکید می شود که 
بازار نفت، بازار دائمی با قواعد و سازوکارهای ثابتی نیست. 
جایگاه نفت و انرژی های فســیلی به لحاظ ارزش در حال 
کاهش اســت. رقابت شــدیدی میان دارندگان نفت برای 
عرضه هرچه بیشــتر نفت و کسب ســرمایه با قیمت های 
منطقی ایجاد شــده اســت. تولیدکنندگان نفت در بازار با 
توجه به ســرمایه گذاری های انجام شــده در حال افزایش 
است و ایجاد و حفظ بازار فروش برای تولیدکنندگان سخت 

شده است. 

ایــن کار مصوبه شــورا هــم دارد. مــا در قلب 
موزه هایی که برشــمردم، ساختمان پیشین روزنامه 
اطلاعــات را هم داریم که به لحــاظ تاریخی زمان 
ســاخت آن با همیــن موزه ها برابــری می کند. این 
ساختمان در اختیار شــهرداری است و شورا هم با 
فروش آن مخالفت کرده اســت. سه سال پیش به 
مناســبت جایزه تهران از موزه ملی ایران خواستیم 
یــک طبقه موزه را در اختیار اشــیائی که در تهران 
کشف شده یا درباره میراث تهران است، قرار دهند 
که در مدت یک ماه برنامه ریزی شــده و طبقه دوم 
موزه ملی ایران به این اشــیا اختصاص داده شــد. 
قدیمی ترین شــیء هنــری که در آنجا قــرار دارد، 
گلدان هنری مربوط به پنج هزار ســال پیش است. 
من همــان جا گفتم ســطح کارهــای حجمی در 
ســطح شــهر تهران که در حال پایین آمدن است، 
خوب اســت؛ می توانیــم نمایشــگاهی بگذاریم و 
کســانی که برای شــهر کارهای تجسمی می کنند، 
با این ســوابق آشنا شوند و آن اشــیا بیشتر در هنر 
امــروز تهران نمود و ظهور داشــته باشــد. آخرین 
کشــفیات هم مربوط به بانوی هفت هزارساله بود 
کــه کنار «قبرآقا» در خیابان مولوی پیدا شــد و به 
اینجا منتقل کردند. خوب اســت کــه در هما ن جا 
می ماند و حفظ می شــود؛ آقای دکتر حناچی هم 
از اینجــا بازدید داشــتند و یادداشــت خوبی هم 
نوشــتند و صحبت های خوبی هــم کردند. در آن 
سال اســناد مربوط به تهران را که در کاخ گلستان 
بود، جمع آوری کردیم و مشابه این را در موزه رضا 
عباسی هم انجام دادیم که این موزه اسناد مربوط 
به قیطریه را در خود دارد و نشــان می دهد حدود 
سه هزار ســال پیش در اینجا زندگی وجود داشته 

است؛ اسناد آن هم به صورت لایه لایه وجود دارد.
 یعنــی شــما می گویید ســاختمان روزنامه  �

اطلاعات به موزه تهران تبدیل شود؟
پیشــنهاد من این است که ســاختمان روزنامه 
اطلاعات که بسیار ارزشمند است و سابقه ساخت 
آن هم با موزه ها برابری می کند و به لحاظ مکانی 
در مرکــز موزه ها هم قــرار دارد و از ســوی دیگر 
مصوبه شــورا را هم برای راه انــدازی موزه تهران 
داریم، بــا امکاناتی که در اختیار ما هســت، موزه 
تهــران را راه اندازی کنیم؛ همان ســال ها برای این 

موزه ویژه نامه ای هم منتشر کردیم.
 در مورد شهر ری که سابقه تاریخی هم دارد،  �

آیا موارد مشابهی قابل انجام هست؟
مــا هزارو ۵۰۰ متر فضا بــه عنوان موزه در کنار 
برج طغرل داریم که رها شــده و بلاتکلیف است؛ 
می توانیم موزه ری را هم در آنجا راه اندازی کنیم. 
ری به تعبیــر دکتر فرهادی موزه هــای در باد هم 
دارد؛ مانند چشــمه علی، قلعه گبری و تپه میل که 

جدای از موزه های سرپوشیده هستند.
 این موضوعاتــی که گفتید چقــدر تا پایان  �

اجرائی شدن  قابل  شهری  مدیریت  کنونی  دوره 
است؟

من در صحن شــورا گفتم حالا که تهران شــهر 
موزه هاســت، آقای شهردار و تیم ایشان هم تعلق 
خاصی به این میــراث فرهنگی دارند؛ امکانات آن 
را داریم و با توجه به اینکه ســال ۱۴۰۰ هم هست، 
بــه نظرم می توانیم در مدت باقی مانده از کار دوره 
کنونی مدیریت شــهری با همین امکانات برخی از 
این فضاها را آزاد کنیم و موزه تهران و موزه ری را 

راه اندازی کنیم.

شــرق: روز گذشــته نشســت خبری رونمایی از تنقیح 
قوانیــن و مقررات ســازمان تأمین اجتماعی در ســالن 
اجتماعات این سازمان برگزار شد. در ابتدای این جلسه،  
روزبه کردونی، سرپرست مؤسسه عالی پژوهش تأمین 
اجتماعی گفــت: «یکی از دغدغه های همیشــگی در 
سازمان تأمین اجتماعی، تنقیح مقررات و قوانین در این 
سازمان بوده اســت. این موضوع به  صورت مشخص، 
با تحولاتی که در زمینه های اجتماعی مواجه هســتیم، 
بیش از پیش خودش را نشــان می دهد. ما در عصری 
هســتیم که مقوله اقتصاد و رفاه دیجیتال و مسائلی از 
این دست، ضرورت اینکه قوانین قدیمی برای مخاطب 
و گروه هــای ذی نفع، بازنگری، تدوین و تحلیل شــوند، 
بیــش از پیــش خودش را نشــان می دهــد. در همین 
چارچوب موضوع تنقیح قوانین و مقررات در ســازمان 
تأمین اجتماعــی، از بدو ورود دکتر ســالاری به عنوان 
ریاســت این ســازمان که از قضا به دلیل اینکه رشــته 
تحصیلی و دانش  ایشــان هم در حوزه حقوق اســت، 
یکــی از اولویت هــای مهمی بود که بــرای واحدهای 
ذی ربط تعریف شــد و با محوریــت اداره کل حقوقی و 
مؤسســه عالی پژوهــش، چهل موضوع همــراه با ۴۰ 
کارگروه شناسایی شدند تا ما بتوانیم این دغدغه مهم را 

در طول این زمان پاسخ دهیم».
معضل تورم قوانین و مقررات

در ادامه این جلســه دکتر عمران نعیمی، مدیرکل 
امــور حقوقی و قوانین ســازمان تأمیــن اجتماعی، در 
رابطه با تنقیح قوانین ســازمان تأمین اجتماعی گفت: 
«بحث ضرورت تنقیح قوانین و مقررات بر کسی پوشیده 
نیست. تورم قوانین و مقررات یکی از معضلات در همه 
نهادهاست. همان طورکه می دانید مجلس چند قانون 
در ضرورت تنقیح به تصویب رسانده است. دولت هم 
در این زمینه اقداماتی داشــته کــه چندان خوب پیش 
نرفته و چند مصوبه داشــته. اما در بین دســتگاه های 
اجرائــی که مقررات داخلی خــود را تنقیح کنند، هیچ 
دستگاهی اقدام اصولی نداشته و خوشبختانه سازمان 
تأمیــن اجتماعی ایــن اقدام را مهم دانســته و به طور 
جدی همــه همکاران بــرای به سرانجام رســاندن آن 
کمک کردند».  او افزود: «اهمیت این مسئله در سازمان 
تأمین اجتماعی مهم تر اســت، به دلیــل اینکه ما چه 
بخواهیم و چه نخواهیم ســازمان تأمین اجتماعی یک 
سازمان بخش نامه محور اســت؛ یعنی تمام مقررات و 
قوانینی که در کشــور تصویب می شود، اگر بخواهد در 
ســازمان تأمین اجتماعی اجرا شــود، فرایندهایش در 
قالب بخش نامه تبیین می شــود. هر قانونی هم که در 
مجلس تصویب می شود، تا زمانی که بخش نامه نشده 
باشد، عملا در شــعب ما اجرائی نمی شود. چراکه اگر 
قرار باشــد قانونی که یک حکم کلی بیان کرده در ۵۰۰ 
شــعبه استنباط های متفاوتی از متن قانون بشود قطعا 
تشــتت آرا پیش می آید و برای همین قوانین به صورت 
بخش نامه تبیین می شــوند و نحوه اجرایش مشخص 
می شــود». نعیمی افــزود: «در طول حیات ســازمان 
تأمین اجتماعــی بخش نامه های متعــددی در حوزه 
موضوعات مختلــف صادر شــده و بخش نامه برخی 
حوزه ها به ۴۰ تا ۵۰ سال می رسد، در بعضی از حوزه ها 
مــا درباره یک موضوع بیــش از ۲۰۰ بخش نامه داریم. 
۷۷ بخش نامه در بخش بازنشســتگی داریم و اگر قرار 
بود که همکاری آن را در شعبه اجرا کند یا بیمه  شده ای 
بخواهد از حقوق خود مطلع شــود نمی دانســت باید 
کــدام بخش نامه را مطالعه کنــد. بنابراین تنقیح برای 
ما لازم بــود که همه بخش نامه های مرتبط به یکدیگر 
در قالب یــک بخش نامه تبیین شــوند. مقررات زدایی 

شد و ناسخ و منســوخ هر بخش نامه مشخص شد. ما 
چند اصل را در تنقیح قوانین رعایت کردیم و مهم ترین 
اصل ما قانون مداری بود؛ به بیان دیگر سلســله مراتب 
قوانین را رعایت کردیم و قوانین بالادســتی از مصوبات 
مجلس تــا هیئت وزیران و آرای عمومی دیوان عدالت 
برای ما در موضوع تنقیح قوانین خط قرمز محســوب 
می شــدند. تا جایی که امکان داشــت تمام تلاش این 
بــود که بخش نامه ها مطابق با قوانین و مقررات صادر 
شوند. تمام فرایندهای اجرائی بازنگری شد و اگر جایی 
با قانون تطابق نداشــت، آن مســیر مــورد اصلاح قرار 
می گرفت». مدیــرکل امور حقوقی و قوانین ســازمان 
تأمین اجتماعی تأکید کرد: «شــفافیت و ســلیس بودن 
بخش نامه هــا، حذف زوائد جــزء برنامه ها بــوده و از 
دانش و تجربه همکاران اســتفاده شــده. ما برای این 
کار یک شورای تنقیح داشتیم که متشکل از کارشناسان 
خبره و نماینده های هر ســازمان و مدیران هر ســازمان 
بر حســب موضوع جلسات حضور داشــتند و مطابق 
دستور رئیس سازمان تأمین اجتماعی، شرکای سازمان 
هم در این جلسات حضور داشتند و مباحث در شورای 
تنقیح وضع می شــد. در زیرمجموعه شورای تنقیح ۴۰ 
موضوع و ۴۰ کارگروه داشــتیم و در هر کارگروه نماینده 
حقوقی و نماینده بخش های تخصصی کار می کردند. 
تعداد جلســات ما حدود هزارو ۴۸۵ بود. از ابتدا نگاه 
این بود که بحث تنقیح را به بیرون سازمان منتقل کنیم 
حتی مؤسســه پژوهش برای این کار فراخوان هم داده 
بــود، اما اگر در آن مســیر پیش می رفت به ســرانجام 
نمی رســید. تنقیح باید به گونه ای صورت بگیرد که در 
سازمان قابلیت اجرائی داشته باشد، بر همین اساس از 
تجربه و دانش سازمانی استفاده شد تا این اتفاق افتاد. 
بیشترین حوزه ای که تنقیح شد و ضرورت تنقیح داشت 
معاونت بیمه ای بود و همکاری این گروه برای ما قابل 
تقدیر بود. الان در حوزه بیمه ای کل بخش نامه ها به ۲۳ 
بخش نامه رسید، در حالی که بخش نامه های این حوزه 
بیش از هزار بخش نامه بود. ما الان در حوزه پیمانکاری 
فقط یک بخش نامه داریم، در حوزه بازنشســتگی یک 
بخش نامــه داریم، همچنیــن در حوزه های بازماندگان 
و ازکارافتادگــی هــم یــک بخش نامه داریــم». او در 
پایان خاطرنشان کرد: «شــروع این کار در زمان مرحوم 
نوربخش در سال ۱۳۹۵ کلید خورد، یاد و خاطره ایشان 
را گرامی می دارم. ایشان در این خصوص بخش نامه ای 
صادر کرد، ولی بعد این کار متوقف شد و در زمان دکتر 
ســالاری و با حمایت های ایشان این کار به ثمر نشست. 
حذف مقررات زاید بســیار مهم است و نکته دوم بحث 

انتشــار آن اســت. همان طور که اطلاع داریــد، قانون 
دسترسی آزاد به اطلاعات می گوید بخش نامه ها را در 
ســایت بگذارند. در حال حاضر بخش نامه ها به گونه ای 
است که در ســایت ســازمان قرار می گیرند و همگان 

می توانند به این بخش نامه ها دست پیدا کنند».
کاهش بخش نامه ها به ۴۰ بخش نامه

در ادامه این نشســت مصطفی ســالاری،  مدیرعامل 
ســازمان تأمین اجتماعی با بیان اینکه کار تنقیح قوانین 
کار بســیار ســنگینی بود که با تلاش همــکاران به ثمر 
رسید، گفت: «در بحث مقررات زدایی در همه جای دنیا، 
خصوصا در کشورهایی که نظام اداری شان نظام اداری با 
عمر بالاست و در نتیجه ضوابط متعدد و متکثری تولید 
شــده، بحث مهمی اســت. ما یک بحث مقررات گذاری 
داریم و وقتی که انباشــت مقررات اتفاق می افتد بحث 
تنقیح به میان می آید و برداشت ها و تفسیرهای متنوع از 
بخش نامه ها مقررات زدایی را طلب می کند تا رجوع به 
مقررات ساده شود. عمر سازمان تأمین اجتماعی طولانی 
است و ارتباط این سازمان با مردم متعدد است و به تبع 
بخش نامه هــا که در حوزه های مختلف صادر شــده اند 
انباشــت مقررات اتفاق افتاده و به همین دلیل تفســیر 
متعددی از قوانین پیش می آید که کار سخت می شود و 
رابطه را پیچیده می کند به همین دلیل تنقیح قوانین نیاز 
است». او تصریح کرد: «حدود ۹۰ درصد کار در این دوره 
انجام شــد و با دوره های قبل تفاوت هایی داشت؛ در این 
کار ما به این صورت تقسیم کار کردیم که مؤسسه عالی 
پژوهش به عنوان میزبان کار و گروهی که مستندســازی 
و چــاپ می کند کار را پیش ببرد و دبیرخانه را به صورت 
شــکلی عهده دار شود و در نهایت اســناد را تدوین کند. 
دکتر نعیمی مســئول امور تخصصــی در همه حوزه ها 
شــدند. معاونت بیمه ای به عنوان معاونتی که بیشترین 
مخاطــب موضوع بودند، کار گســترده ای داشــتند و در 
همه جلسات بیشترین نقش را معاونت بیمه ای برعهده 
داشت. نکته مهم برای ما این بود که در همه جلسات ما 
ذی نفعان و بخش های خصوصی و تشــکل ها را دعوت 
می کردیــم که در جلســات بند به بند و مــورد به مورد 
اظهارنظر کنند و هم نظرات آنها را که سال ها رویش کار 
کرده بودند به  صورت مجموعه در اختیار ما قرار دادند».

مدیرعامل ســازمان تأمیــن اجتماعی با اشــاره به 
تنقیح، بازنگری و اصلاح قوانین و مقررات این سازمان 
گفت: «براساس یک برنامه فشرده،  دو هزار بخش نامه 
صادر شــده در دو دهه گذشته منســوخ شدند و تنقیح 
شدند و به ۴۰ بخش نامه کاهش پیدا کرده است. بیش 
از دو هزار بخش نامه در طول سال های گذشته از سوی 

سازمان تأمین اجتماعی به شعب و بخش های مختلف 
ابلاغ شده است، بســیاری از این بخش نامه ها منسوخ 
شــده و باید مورد بازنگری و اصلاح قــرار می گرفت و 
در نهایت این اتفاق در شــورای تنقیح آغاز شد و به ۴۰ 
بخش نامه کاهش پیدا کرد کــه در حال حاضر این ۴۰ 
بخش نامه در ۴۰ کتاب آماده شــده اســت. از ۴۰ کتاب 
اشاره شــده ۲۰ کتــاب آماده و به چاپ رســیده اســت 
و مابقــی نیز در یــک، دو هفته آینده بــه چاپ خواهد 
رســید اما هم زمان با انتشار این کتاب ها، ۴۰ بخش نامه 
اشاره شده در قالب قانون دسترسی آزاد بر روی سازمان 
تأمین اجتماعی بارگذاری شده است، چراکه قرار نیست 
بخش نامه هایی که صادر می شــود از دســترس خارج 
شــوند. ما می خواهیم رابطه مان با شــرکا و ذی نفعان 
شــفاف باشــد و بخش نامه در دســترس کسانی باشد 
که در ارتباط با کســب وکارش اســت. ایــن کار جلوی 

تفسیرهای متعدد از قوانین را هم می گیرد».
مدیرعامل ســازمان تأمیــن اجتماعــی ادامه داد: 
«ما باید توجه داشــته باشــیم کــه در بخش نامه ها و 
دســتورالعمل های بعدی همان یک مورد بخش نامه 
را داشته باشیم و سردرگمی ایجاد نکنیم. ممکن است 
وقتــی یک محتوای جدید و ضابطه ای جدید بیاید، باید 
آن را لحاظ کنیم، اگر شــروع به تولید بخش نامه جدید 
بکنیم، رابطه بخش نامه ها با یکدیگر پیچیده شود و برای 
همین باید به موضوع و روابط بخش نامه ها توجه ویژه 
داشته باشیم. با توجه به رویکرد این سازمان و در قالب 
طــرح ۳۰۷۰ و ارائه خدمات به صورت غیرحضوری در 
آینده نیز چنانچه نیاز باشــد بخش نامه ای اصلاح شود 

حتما این کار را انجام خواهیم داد».
او با تأکید بر اینکه از این پس بخش نامه های جدید 
باید مورد عنایت و توجه شــعب و بخش های مختلف 
ســازمان تأمین اجتماعی قرار بگیــرد، اضافه کرد: «در 
تنقیــح قوانین و بخش نامه های جدید ســازمان تأمین 
اجتماعی، اســناد بالادســتی و آیین نامه ها لحاظ شده 
اســت و هدف اصلی در این زمینه، رابطه ما با شرکای 
اجتماعــی و شــفافیت و رونق  بخشــیدن به شــرایط 

کسب وکار است».
ســالاری در ادامه با اشــاره به طرح ۳۰۷۰ از سوی 
ســازمان تأمین اجتماعی خاطرنشــان کرد: «بسیاری از 
خدمات از ســوی ســازمان تأمین اجتماعی به  صورت 
الکترونیکی ارائه می شــوند که براســاس طرح تحول 
دیجیتال باید ۴۰ ســرویس در این بخش قرار بگیرند که 
بالغ  بر ۲۰ خدمات به صورت غیرحضوری شــدند و در 
آینده نزدیک نیز ۴۰ ســرویس اشاره شده در دستور کار 

خدمات غیرحضوری قرار خواهند گرفت».
ســالاری در پایان خاطرنشان کرد: «قرار ما این است 
که هر بخش نامه جدید که صادر می شود هم حکمی 
جدید باشــد و هم ســازوکار هر نوع کار مشخص شده 
باشــد تا مجددا قوانین را دچــار پیچیدگی نکند. ما به 
همکاران استانی هم اعلام کردیم که بخش نامه هایی 
را که صادر می کنیم، در اختیار مدیران استانی به صورت 
پیش نویس قــرار می دهیم تا درباره آنهــا نظر بدهند. 
همین کار را ما راجع به شرکایمان هم انجام دادیم. هر 
بخش نامه ای هم که نیاز به ویرایش داشــته باشد، هم 
شرکای اجتماعی ما در جریان این ویرایش قرار می گیرند 
و مدیران استانی هم در جریان این تصمیم قرار می گیرند 

تا آنها بتوانند نظرشان را به گوش ما برسانند».
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعــی تصریح کرد: 
«حــدود ۸۰ درصــد از مراجعه کننــدگان نیازمنــد ۴۰ 
ســرویس اشاره شــده هســتند که با الکترونیکی کردن 

خدمات دیگر، ما مراجعه حضوری نخواهیم داشت».

در نشست رونمایی از تنقیح قوانین و مقررات سازمان تأمین اجتماعی عنوان شد

کاهش بخش نامه ها از ۲۰۰۰ به ۴۰ بخش نامه

تهران شهر موزه هاست
شــهرداری کرج در نظر دارد اجرای عملیات مشــروحه ذیل را به اشــخاص حقیقی و حقوقی  واگذار نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت  

دریافت اسناد به آدرس سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری کرج مراجعه نمایند.

۱-ســپرده شــرکت در مزایده به صورت ضمانت نامه بانکی و یا واریز نقدی به حساب ۷۰۰۷۹۴۵۰۱۰۲۶ بانک شــهر که به مدت ۹۰ روز اعتبار داشته و قابل 
تمدید باشد. 

۲- برندگان نفر اول و دوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
۳- مبلغ ۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال بابت هزینه خرید اســناد به حســاب ۷۰۰۸۰۱۱۸۸۸۲  نزد بانک شهر ســازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی 

شهرداری کرج واریز و رسید آن را ارائه نمایند.
۴-  انطباق با شرایط عمومی و خصوصی و امکان تسلیم انواع ضمانت نامه های مورد نیاز الزامی است.

۵-  پیشنهادات می بایست در پاکت های مجزا (الف-ب-ج) لاک و ممهور به مهر شرکت  و پس از الصاق هولوگرام بر روی پاکت ج تا پایان وقت اداری روز 
دوشنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۱۰ به دبیرخانه سازمان تحویل داده شود.

۶-  هزینه های عمرانی بهسازی و بازسازی۶۰۰ متر فضای فروشگاهی ، ۷۰۰ متر انبار و ۳۰۰ متر محوطه سازی  با برآورد (مبلغ ۲۰ میلیارد ریال) در بازار روز 
فجر بر عهده مزایده پذیر می باشد.

۷-هزینه های عمرانی بهسازی و بازسازی در بازار روز گل نرگس (مبلغ ۱۰ میلیارد ریال)   بر عهده مزایده پذیر می باشد.
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۳۲۵۳۲۲۲۱ ۰۲۶ داخلی ۱۴۱ تماس بگیرید.
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